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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard, Lars Bøcher, Heidi Hansen, Andrea Svanborg, Ari Vigur 
Hansen, Rolf Torsten Scavenius Andersen, Mohammed Husain Juriah, Simon Hildebrand Hedegaard 
(studienævnssekretær), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Emil Bisp Petersen (studiesekretær), Gitte 
Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær) og Isa Egholm Christensen 
(studienævnssekretær og referent) 

 
Afbud 
Simon Hedeboe Mikkelsen. 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere tilføjelser. 
 
2. Meddelelser 

a. Annuum 2022 
Bevillingsmodellen består, ligesom de foregående år, af en grundbevilling til hvert studienævn på 
kr. 10.000 + et beløb pr. STÅ optjent ved studienævnet. Der er ikke ændret i disse beløb i forhold 
til tidligere år. Der er tale om en årlig bevilling, som ikke kan overføres til det efterfølgende år. 
IVK har 103.521 kr. til rådighed fordelt på 40.000 til Slagelse og 63.521 til Odense. 

b. Udmøntning af visse udstående i forbindelse med ny normaftale 
I forbindelse med implementeringen af den nye normaftale har der været rejst spørgsmål om, 
hvorvidt eller hvordan visse aktiviteter skal udløse konkrete kompensationer. 

• Udløser deltagelse i AEU Basiskursus i uddannelsesledelse kompensation? 
Ja – aktiviteten udløser kompensation. Nye studieledere, der deltager i kurset tildeles 40 
arbejdstimer. 

• Udløser det kompensation, hvis en VIP har disciplinansvar for mange fag? 
Nej – der udløses ikke automatisk kompensation, hvis en VIP har disciplinansvar for 
mange fag. Det er muligt for institutlederen – efter konkret vurdering – at tildele 
individuelt besluttede kompensationer til VIP, der har disciplinansvar på fag, hvor faget 
læses af en DVIP, og hvor den pågældende DVIP (endnu) ikke er selvkørende/har brug 
for sparring i forbindelse med kursusplanlægning og -afvikling. Kompensationen gives 
for ad hoc sparring med DVIP med mindre erfaring. 

• Udløser det kompensation for intern censur ved skriftlig eksamen i tilfælde af uerfarne 
DVIP? Nej – der udløses ikke automatisk kompensation for intern censur i tilfælde af 
uerfarne DVIP. Det er muligt for institutledere at tildele individuelt besluttede 
kompensationer for ad hoc sparring med DVIP uden erfaring med karaktergivning. 

• Hvordan kompenseres undervisning, der alene består i vejledning?  
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Kompensation for fag, hvor vejledning udgør størstedelen af undervisningen i faget skal 
forhandles særskilt under henvisning til normaftalens § 6.8. 

• Skal DVIP har kompensation for feedback? 
Ja – DVIP der underviser på fag, hvor der er tilføjet feedbackaktiviteter, skal have 
kompensation i henhold til afsnit 6.2 i normaftalen. 

c. Feedback F22 
Fakultetet har behandlet vores ansøgning om feedback og ekstra eksamenskompensation for 
kurser afholdt i F2022.  Fakultetet har for nedenstående fag godkendt kompensation for feedback 
jf. Normaftalens afsnit 6.2 på 25 minutter pr. undervisningstilmeldt studerende: 

• H780003101 Strategisk tekstproduktion og kommunikation 
• H290001101 Kommunikations- og videnskabsteori 
• H330002101 Interaktivitet og Kognition i Organisationer  
• H270002101 Engelsk skriftlig sprogfærdighed 2 
• H280008101 Tysk Organisationskommunikation 1 
• H900049101 Tekster i brug (Tysk) 
• H780004101 Kommunikations- og kampagneplanlægning 
• H270020101 Engelsk organisationskommunikation - The Discourse of Organization and 

Business 
• H780000101 Multimodal Tekstforfatning 
• H330004101 Visuel Analyse og Design 
• H760001101 Visuel Analyse og Design 
• H760028101 Billedet lyver bedre end 1000 ord – Digital billedmanipulation i strategisk 

kommunikation 
• H290000101 Markedskommunikation 
• H760002101 Interkulturel kommunikation 
• H270003101 Sprog og Samfund USA 

d. Folder, IVK-dag 
IVK-dagen afholdes 11. marts 2022 – i det vedhæftede kan program læses. 

 
3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
IVKomitéen i Odense: 
Der er generalforsamling i komitéen i næste uge. 
 
Student Forum i Slagelse: 
Intet. 
 
4. Merit- og dispensationsansøgninger (i SAGA) 
Se fortroligt referat. 
 
5. Studieordningsændringer 
Odense: 
a. Samlet oversigt over STO-ændringer 

Studienævnet godkendte ændringerne om feedback, intern censur og andre små ændringer. Ændringerne 
i censur afledte dog en diskussion af, hvorvidt det er forsvarligt, at man ikke kan aflevere anonymt, når 
der er undervisningsdeltagelse på fagene, og der så kun er én bedømmer. FSM henviste til meddelelsen 
om udmøntningen af normaftalen, samt at man altid har mulighed for at indsende en eksamensklage. 
Cindie pointerede også, at underviserne bruger hinanden, når de er i tvivl om en opgave. 

b. Ændringer i fagbeskrivelsen for MTV  
Studienævnet godkendte ændringerne uden yderligere kommentarer. 
 

Slagelse: 
a. Nedlæggelse af Dansk sprog og grammatik og udvidelse af Organisationsteori 

Der er tre primære begrundelser for dette ønske: 
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• Vi skal opgradere flere 5 ECTS-kurser til 10 ECTS-kurser for at leve op til det nye vademecum og 
der har længe været et ønske fra den fagansvarliges side om at opgradere Organisationsteori. 

• Idéen om at nedlægge Dansk sprog og grammatik er blevet diskuteret med den fagansvarlige i 
Engelsk grammatik 1 og 2, som også har undervist i Dansk sprog og grammatik og den 
fagansvarlige mener, at det er muligt at dække de studerendes læringsbehov i de 10 ECTS, der 
udbydes i Engelsk grammatik. 

• Dansk sprog og grammatik har været et ”forældreløst barn”, da der ikke har været kolleger med 
en særlig interesse for at vedligeholde dette fag og da den tidligere fagansvarlige nu går på 
pension, bliver denne udfordring endnu mere udtalt. 

Studienævnet diskuterede, at Organisationsteori i hhv. Odense og Slagelse på nuværende tidspunkt er meget 
forskellige fag, når man læser i fagbeskrivelserne. For at tydeliggøre, at det netop ikke er de samme fag, blev 
det forslået, at fagene fik hver deres titel. Herudover er der er en undervisningsdækning, som skal gå op på 
fagene i de to byer, som gør at fagene ikke altid kan være ensartede. 
 
b.    Ændring i TWP&O 
       Studienævnet godkendte ændringerne uden yderligere kommentarer. 
c. Samlet oversigt over STO-ændringer 

Studienævnet godkendte ændringerne om feedback, intern censur og andre små ændringer uden 
yderligere kommentarer. 

d.    References    
       På engelsk skelnes der ikke mellem ”references” og ”references-list”. Så på dansk tæller litteraturlisten                                                   
ikke med i antal tegn i en opgaves omfang, men det giver problemer, hvis der refereres til det som ”references”. 
Studienævnet godkendte at ændre dette. 
 
Fælles: 
a. Diskussion: Hvad med forsvar på BA-projekter? 

Studienævnet diskuterede Fakultetets udmelding om, at forsvar på BA-projekter ifølge det nye 
vademecum skal forsvinde med studieordningsreform 2023, og at fakultetet ønsker ændringen 
gennemført allerede for BA-projekterne i forårssemestret 2023. FSM konstaterede efter en kort drøftelse, 
at der ikke er flertal i studienævnet for at vedtage en studieordningsændring, der medfører afskaffelse af 
BA-projektforsvar i forårssemestret 2023. Engelskfaggruppen mener dog ikke, at dobbelt udprøvning af 
BA-projekter er nødvendig, især i lyset af de manglende ressourcer og det arbejdspres, som mange 
kollegaer oplever. Slagelse: IVK og PBA har enslydende fagbeskrivelser, men det er ikke hensigtsmæssigt, 
når ECTS-vægtningen er forskellig. Herudover er der forskel på målbeskrivelserne. Forslagene til 
ændringer her sendes rundt i skriftlig høring. 

b. Kompromis omkring specialelængde og forsvar 
Det forslås at, længden af det skriftlige speciale nedsættes fra 60-80 til 50-60 sider, og at længden af det 
mundtlige forsvar sættes ned fra 60 min. inkl. votering til 40 min. Fakultet har godkendt dette til at være 
gældende i 2022, men der skal indsendes fornyet ansøgning for 2023. Herudover beder de om en skitse 
over, hvordan eksamensbyrden nedbringes fremadrettet. Studienævnsformanden sørger for at udarbejde 
denne. Studienævnet vurderede, at det var et rimeligt kompromis, og godkendte dette til at gælde fra 
2022.  

c.    Afklaring af 80% aktiv deltagelse 
Det kræver en præcisering i fagbeskrivelserne, senest fra 2023, at aktiv undervisningsdeltagelse udprøves 
som en løbende del af prøven. Anledningen er den nye Eksamensbekendtgørelse, der træder i kraft 1. 
september 2022. Studienævnet diskuterede, at der i Slagelse har været nogle problemer med den 
nuværende formulering i forhold til 3. prøveforsøg. I Odense implementeres den nye formulering allerede 
den nye i de Mediefag, som vil komme i skriftlig høring til studienævnet. 
 

6. Undervisningsevalueringer E21 – udskydes til næste møde 
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7. Uddannelsesberetningen 2022 
Slagelse: 
Studienævnet godkendte Uddannelsesberetningerne for engelsk og PBA i Slagelse. 
 
8. Eventuelt 
Intet. 
 
Mødet sluttede kl. 14.25 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
 


	Referat Studienævn

